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Protokół nr 19/ 2020 

z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 17 marca 2020 r. w godz.17:40 – 19:40 w sali nr 26 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji:                                                                                     

1/ Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji  

2/ Jacek Roszkowski  – wiceprzewodniczący Komisji 

3/ Bogdan Bezdziecki  

4/ Sylwester Cimochowski 

5/ Jacek Niedźwiedzki  

6/ Anna Ruszewska   

7/ Sławomir Sieczkowski 

 

W posiedzeniu udział wzięli:       

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta 

3. Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta 

4. Justyna Wołągiewicz – Kierownik Referatu Urbanistyki 

5. Ewa Szulc – Pachut – Wydział Architektury  

6. Jerzy Gałązka – Naczelnik Wydz. Ochrony Środowiska  

7. Agnieszka Szyszko – Pełn. do spraw współ. z organ. pozarząd. 

8. Dorota Szczęsna – Naczelnik Wydz. Spraw Społecznych 

9. Radosław Wysocki – Naczelnik Wydz. Geodezji 

10. Miłosz Stachurski – Wydział Kultury i Sportu 

11. Leszek Lewoc – Dyrektor MOPR 

12. Eugeniusz Przybysz – Prezes PGK Sp. z o.o. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Andrzej Turowski, który powitał zebranych poinformował, że 

porządek posiedzenia wraz z materiałami został przesłany członkom Komisji.  Zapytał, czy Radni 

zgłaszają uwagi do porządku obrad. Przewodniczący Komisji poinformował, iż porządek obrad 

został przyjęty. 

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek: 

1. Przyjęcie protokołu nr 18/2020 z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej 

w Suwałkach w dniu 20 lutego 2020 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podziału samorządowej instytucji kultury - 

Muzeum Okręgowego w Suwałkach poprzez wyłączenie z jego struktur oddziału – Centrum 

Sztuki Współczesnej – Galerii Andrzeja Strumiłły i włączenia jej do samorządowej instytucji 

kultury – Suwalskiego Ośrodka Kultury pod nazwą – Galeria Sztuki „Stara Łaźnia”. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej nr 7  

w Suwałkach oraz zmiany nazwy tej Szkoły. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu Osiedla Klasztorna w Suwałkach. 

5. Informacja Prezydenta Miasta Suwałki o zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych  

w związku z uchwaleniem lub zmianą miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 

oraz o wydanych decyzjach o naliczeniu opłaty w 2019 roku.  



2 
 

6. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, jako części budżetu miasta na 

2021 rok. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki 

konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, jako części budżetu 

miasta na 2021 rok. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu działań zmierzających  

do poprawy warunków życia mieszkańców miasta Suwałki. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej pn.: 

„ZDROWA JESIEŃ – profilaktyczne szczepienia przeciwko grypie mieszkańców Suwałk 

powyżej 65 roku życia”. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat za przejazdy 

autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie miasta Suwałk. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych 

przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości 

ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz miasta Suwałki. 

14. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

15. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego  

w zakresie zmniejszenia wydatków mieszkańców Miasta Suwałk z tytułu opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na lata 2020-2021. 

16. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2020 r. 

17. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2020-2040.   

18. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 18/2020 z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach w dniu 20 lutego 2020 r. 

 

Przewodniczący Andrzej Turowski poinformował, że do protokołu 18/2019 posiedzenia 

Komisji nie wniesiono uwag, wobec czego stwierdził, że protokół, został przyjęty przez aklamację.  

Ad pkt.  2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podziału samorządowej instytucji kultury - 

Muzeum Okręgowego w Suwałkach poprzez wyłączenie z jego struktur oddziału – Centrum 

Sztuki Współczesnej – Galerii Andrzeja Strumiłły i włączenia jej do samorządowej instytucji 

kultury – Suwalskiego Ośrodka Kultury pod nazwą – Galeria Sztuki „Stara Łaźnia”. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu.    
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Radny J. Roszkowski zapytał, dlaczego w nowej zaproponowanej nazwie nie ma nazwiska 

Andrzeja Strumiłły? Prezydent Cz. Renkiewicz, poinformował, że profesor jest niezadowolony 

 z dotychczasowej działalności galerii sztuki współczesnej im A. Strumiłły. Pan profesor poprosił, 

aby w nowej nazwie nie umieszczać jego imienia i nazwiska.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie podziału samorządowej 

instytucji kultury - Muzeum Okręgowego w Suwałkach poprzez wyłączenie z jego struktur 

oddziału – Centrum Sztuki Współczesnej – Galerii Andrzeja Strumiłły i włączenia jej do 

samorządowej instytucji kultury – Suwalskiego Ośrodka Kultury pod nazwą – Galeria 

Sztuki „Stara Łaźnia”. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt.  3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej nr 7  

w Suwałkach oraz zmiany nazwy tej Szkoły. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.    
   

 Prezydent Cz. Renkiewicz, poinformował, że z inicjatywy społeczności szkoły, z wnioskiem 

wystąpiła p. Dyrektor o nadanie tej szkole imienia św. Jana Pawła II. Radna A. Ruszewska dodała, 

że komisja Oświaty i Wychowania zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania imienia Szkole 

Podstawowej nr 7 w Suwałkach oraz zmiany nazwy tej Szkoły. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad pkt.  4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu Osiedla Klasztorna w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.    
 

 Prezydent Cz. Renkiewicz, przedstawił projekt miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu Osiedla Klasztorna w Suwałkach, który obejmuje osiedle zabudowy 

mieszkaniowej jednorodzinnej wolno stojącej oraz fragment ulicy Utrata. Przystąpienie do 

sporządzenia planu wywołane było koniecznością uporządkowania istniejącego 

zagospodarowania, w szczególności pod względem rozwiązań komunikacyjnych i umożliwienia 

racjonalnego wykorzystania terenów, w tym dokonania regulacji własnościowych w stosunku do 

terenów objętych planem.  
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 Radny J. Roszkowski, zapytał o przewidziany w planie ciąg pieszo-rowerowy, czy będzie 

on w przyszłości połączony z Zalewem Arkadia? Prezydent Cz. Renkiewicz, odpowiedział, że 

miasto chce wzdłuż rzeki Czarnej Hańczy kontynuować ciąg pieszo-rowerowy.  

Radny B. Bezdziecki, zapytał czy pojawiła się koncepcja, aby zrealizować na rzece kładkę na 

wysokości ulicy 1 Maja, połączenie z Osiedlem Polna?  Prezydent Cz. Renkiewicz, odpowiedział, 

że dotychczas nie było to rozważane, ale należałoby to wziąć pod uwagę.  

 Radny J. Roszkowski, zapytał czy na tym obszarze powstanie teren zieleni miejskiej 

z funkcją rekreacyjną np. plac zabaw dla dzieci? Kierownik J. Wołągiewicz, odpowiedziała, że 

plan dopuszcza powstanie na tym terenie placu zabaw.  

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego rejonu Osiedla Klasztorna w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt.  5 

Informacja Prezydenta Miasta Suwałki o zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych  

w związku z uchwaleniem lub zmianą miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego oraz o wydanych decyzjach o naliczeniu opłaty w 2019 roku.  

– Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu.    
  

Komisja pozytywnie zaopiniowała Informację Prezydenta Miasta Suwałki  

o zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych w związku z uchwaleniem lub zmianą 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz o wydanych decyzjach  

o naliczeniu opłaty w 2019 roku.  

 

Ad pkt. 6 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, jako części budżetu miasta na 

2021 rok. 

– Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu.    
  

 Komisja pozytywnie przyjęła Informację z konsultacji społecznych dotyczących 

projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie 

Gminy Miasta Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego, jako części budżetu miasta na 2021 rok. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 

Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, jako 

części budżetu miasta na 2021 rok. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu.    
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 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że wszystkie poprzednie komisje zgłosiły  

i przegłosowały swoje poprawki do projektu ww. uchwały. Komisja Strategii i Rozwoju 

przegłosowała wniosek, aby w ogóle nie realizować na terenach szkolnych projektów z Budżetu 

Obywatelskiego. W dniu poprzednim Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa była za takim 

samym wnioskiem. Natomiast Komisja Oświaty i Wychowania, oraz Komisja Kultury, Sportu  

i Turystyki zaproponowała i zagłosowała wniosek, aby dopuścić do realizacji na terenach 

szkolnych jeden projekt tzw. „miękkiego” (kulturalny i społeczny).  

 Radna A. Ruszewska zadała pytanie dotyczące projektu, który ma być ogólnie dostępny, 

jak to należy rozumieć? Zacytowała doprecyzowanie zapisu, wskazane przez Suwalską Radę 

Pożytku Publicznego, „należy przez to rozumieć, zagwarantowanie ogółowi mieszkańców 

możliwości nieodpłatnego korzystania z efektów realizacji projektu, czyli ogólnodostępny oznacza 

całkowicie bezpłatny”. Radna zacytowała np. projekt uchwały z Warszawy - „ogólnodostępność 

projektu-należy przez to rozumieć, umożliwienie wszystkim, albo ogółowi mieszkańców 

nieodpłatną możliwość korzystania z efektów realizacji projektu wybranego w ramach Budżetu 

Obywatelskiego w wymiarze, co najmniej 25 godz. tygodniowo (pomiędzy godz. 6:00-22:00), 

 z uwzględnieniem w miarę możliwości soboty lub niedzieli, w przypadku projektów 

infrastrukturalnych, remontowych lub polegających na zakupie sprzętu lub urządzeń”.  Prezydent 

Cz. Renkiewicz, odpowiedział, że ogólnodostępność, oznacza to, że każdy może skorzystać  

z takiego obiektu. Natomiast nie ma mowy o korzystaniu nieodpłatnie. Miasto przy realizacji np. 

projektu, który generuje koszty tak jak przy Szkole Podstawowej Nr 6, przewiduje pobieranie opłat 

od wszystkich według określonego cennika.  

 

Głosowanie nad wnioskiem dotyczącym niedopuszczenia do realizacji żadnego projektu  

z Budżetu Obywatelskiego na terenie szkolnym. 

 

Głosowanie nad wnioskiem:  

za pozytywną opinią głosowało  – 4 radnych  

przeciw    – 3 radnych 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Głosowanie nad projektem uchwały wraz z poprawką:  

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych  

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 1 radny   

 

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z przyjętą poprawką 

 w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji społecznych  

w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, jako części budżetu miasta na 2021 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu działań zmierzających  

do poprawy warunków życia mieszkańców miasta Suwałki. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu.    
  

 Przewodniczący Komisji A. Turowski, zwrócił uwagę na zapis, w którym jest mowa tym, 

że seniorzy otrzymają kartę bezterminowo.  

   

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 
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Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu 

działań zmierzających do poprawy warunków życia mieszkańców miasta Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9   

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej pn.: 

„ZDROWA JESIEŃ – profilaktyczne szczepienia przeciwko grypie mieszkańców Suwałk 

powyżej 65 roku życia”. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu.    
  

 Prezydent Cz. Renkiewicz, przedstawił projekt uchwały, dotyczący opieki zdrowotnej, 

który został zaopiniowany przez Agencję Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji. Program 

ten jest kontynuacją działania miasta w stosunku do seniorów.   

 Naczelnik D. Szczęsna dodała, że program wzbogacony został o element edukacyjno-

informacyjny. Edukacja zostanie przeprowadzona głównie w Klubach Seniora, w celu objęcia 

szczepieniami większej grupy seniorów. Zostanie przeprowadzona i przeanalizowana ankieta                   

w celu zweryfikowania jak wzrosła świadomość przeprowadzania szczepień wśród seniorów.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu 

polityki zdrowotnej pn.: „ZDROWA JESIEŃ – profilaktyczne szczepienia przeciwko grypie 

mieszkańców Suwałk powyżej 65 roku życia”. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat za przejazdy 

autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu.    

 Prezydent Cz. Renkiewicz, przedstawił projekt uchwały wraz z poprawką, w którym 

znajdują się zapisy zaproponowane przez PGK w Suwałkach dotyczące rozszerzenia listy osób 

uprawnionych do bezpłatnych przejazdów autobusami komunikacji miejskiej o: wolontariuszy 

Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy i o osoby korzystające z przejazdów w dniu 1 listopada do 

cmentarzy. Prezydent wniósł autopoprawkę poprzez wykreślenie punktu „16” dotyczącego 

wolontariuszy WOŚP.  

Radna A. Ruszewska, stwierdziła, że nie można dzielić i różnicować wolontariuszy. 

Zauważyła, że projekt nie był konsultowany, a powinien był z Radą Pożytku Publicznego. 

Zaproponowała wprowadzenie zapisu dotyczącego wolontariuszy, którzy świadczą pomoc na 

zasadzie wolontariatu. Radna zaproponowała podjęcie dyskusji w tym temacie. Radna 

zaproponowała następujący zapis „Osoby uczestniczące w zasadach wolontariatu  
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w zorganizowanych formach działalności społecznej, na terenie miasta, po uprzedniej akceptacji 

Prezydenta Miasta, na podstawie identyfikatora lub zgody wydanej przez PGK w Suwałkach.” 

Radny J. Roszkowski przypomniał, że w roku poprzednim był omawiany temat bezpłatnej 

komunikacji miejskiej w Suwałkach. Wtedy został przedstawiony pomysł, aby kolejne grupy były 

sukcesywnie objęte bezpłatnym przejazdem komunikacją miejską.  

Prezydent Cz. Renkiewicz, nie zgodził się z zacytowanym zapisem, żeby Prezydent 

weryfikował, komu należą się bezpłatne przejazdy, a komu nie. To nie jest rola prezydenta. 

Prezydent zaproponował wypracowanie rozwiązania, które będzie wychodziło naprzeciw temu, 

żeby wszyscy wolontariusze otrzymali bezpłatne przejazdy komunikacją miejską. Radna  

A. Ruszewska zgodziła się ze zdaniem Prezydenta i poprosiła o wypracowanie wspólnie 

rozsądnego rozwiązania. Ponieważ są różne akcje wolontariuszy i np. w chwili obecnej w czasie 

epidemii koronawirusa, organizują się harcerze z pomocą dla osób starszych. Radna 

 A. Ruszewska, przedstawiła pracę wolontariuszy i pracowników OSiR, którzy w sposób 

profesjonalny współpracują z wolontariuszami podczas organizacji miejskich imprezach 

sportowych.  

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały wraz z poprawką:  

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych  

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 1 radny 

  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z poprawką w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie opłat za przejazdy autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta 

Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad pkt. 11 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie miasta Suwałk. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu.    

   

 Radny J. Roszkowski, zapytał o zapis w § 3 pkt.1 ppkt.3) dot. mycia przy użyciu środków 

ulegających biodegradacji. Naczelnik Wydz. J. Gałązka, odpowiedział, że jest to zapis, który 

wymusza istniejący regulamin.   

Radny J. Roszkowski, zapytał o zapis w punkcie dot. naprawy samochodów poza 

warsztatami samochodowymi, który powinien być doprecyzowany w kwestii urządzeń.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
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Ad pkt. 12 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu.    

 

Radny B. Bezdziecki, zauważył, że został usunięty zapis dot. zapewnienia przez miasto 

pojemników na popiół. Czy trzeba będzie je zwracać? Prezydent Ł. Kurzyna, odpowiedział, że na 

dzień dzisiejszy wszystkie domy jednorodzinne są wyposażone w pojemniki na popiół. Miasto nie 

będzie wyposażać nowych domów, które będą dopiero oddawane do użytku (nowe domy muszą się 

same zaopatrywać w pojemniki na popiół).  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu  

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

                 

Ad pkt. 13 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych 

przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości 

ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz miasta Suwałki. 
– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 22 do protokołu.    

   

 Prezydent Ł. Kurzyna, przedstawił uchwałę, której podjęcie jest związane z nowelizacją 

ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Rada gminy określając stawki opłat, w 

zakresie odbioru odpadów komunalnych stosuje wyższe stawki, jeżeli właściciel nieruchomości nie 

wypełnia obowiązku zbierania odpadów komunalnych w sposób selektywny. Stawka opłaty 

maksymalnej może być dowolna, ale proponuje się przyjęcie stawek maksymalnych określonych 

zgodnie z cenami rynkowymi przyjętymi przez PGK w Suwałkach. Proponowana cena obejmuje 

koszt transportu odpadów oraz koszt ich zagospodarowania.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 4 radnych  

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 3 radnych 

   

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia górnych 

stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu 

nieruchomości nieczystości ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani 

do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz miasta Suwałki. 
– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 23 do protokołu.                 
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Ad pkt. 14 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu.    

  

 Prezydent Ł. Kurzyna, omówił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Przedstawił system 

gospodarowania odpadami komunalnymi, który obejmuje: odbiór odpadów komunalnych od 

mieszkańców z terenów nieruchomości zamieszkałych, odbiór od mieszkańców z terenów 

nieruchomości niezamieszkałych, zagospodarowanie odpadów komunalnych w PGO. 

Funkcjonowanie systemu generuje koszty związane z odbiorem i zagospodarowaniem odpadów. 

Które muszą zostać pokryte dochodami z opłat wnoszonych przez mieszkańców oraz właścicieli 

nieruchomości niezamieszkałych. Na wysokość dochodu wpływ mają: wysokość opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, wnoszona przez mieszkańców, wysokość opłaty 

wnoszona przez przedsiębiorców i liczba podmiotów objętych systemem odbioru  

i zagospodarowania odpadów komunalnych. Zostanie ujednolicona stawka na poziomie 33 zł. 

Równocześnie wprowadzany jest system rekompensat, który będzie łagodził skutki podwyżek dla 

osób samotnie mieszkających o niskich dochodach.     

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 4 radnych  

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 3 radnych 

   

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

                 

Ad pkt. 15 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego  

w zakresie zmniejszenia wydatków mieszkańców Miasta Suwałk z tytułu opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na lata 2020-2021. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu.    

 

 Radny S. Sieczkowski, poprosił o rozważenie wprowadzenia mechanizmu, który  mógłby 

uchronić osoby samotne o niskich dochodach, które chcą skorzystać z ww. programu, a które 

miałyby biokompostownik. Czy taki zapis, tych osób nie wykluczy? Radny zaproponował 

zastanowienie się nad nowym zapisem. Prezydent Cz. Renkiewicz, odpowiedział, że propozycję 

zapisu radnego S. Sieczkowskiego należałoby rozpatrywać szerzej. Zostanie on doprecyzowany  

i poprawiony. Prezydent poinformował, że na sesji Rady Miejskiej wniesie autopoprawkę 

dotyczącą tego zapisu.    

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

osłonowego w zakresie zmniejszenia wydatków mieszkańców Miasta Suwałk z tytułu opłat 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi na lata 2020-2021. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Ad pkt. 16 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2020 r. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 28 do protokołu.    

  

 Skarbnik W. Stelmach, przedstawił i omówił zmiany w planie dochodów, które dotyczą: 

działu administracji publicznej – związane z realizacją zadania pn. „Kształcenie ustawiczne 

pracowników-KFS”(CUW); działu oświata i wychowanie – związane z funkcjonowaniem 

placówek oświatowych, w tym z realizacją zadań w ramach umowy z Powiatowym Urzędem Pracy; 

działu ochrona zdrowia – związane ze zwrotem zaliczek sądowych z lat ubiegłych. Skarbnik 

przedstawił i omówił również zmiany planu wydatków, które dotyczą: działu transport – związane 

z realizacją zadań majątkowych; działu turystyka – związane z realizacją zadana majątkowego; 

działu administracja publiczna – związane z realizacją zadań w zakresie promocji miasta oraz 

Centrum Usług Wspólnych- kształcenie ustawiczne pracowników; działu oświata i wychowanie – 

związane z funkcjonowaniem przedszkoli i placówek oświatowych; działu ochrona zdrowia – 

związane z realizacją miejskiego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 

i narkomanii; działu edukacyjna opieka wychowawcza – związane z funkcjonowaniem Specjalnego 

Ośrodka Szkolno – Wychowawczego nr 1; działu gospodarka komunalna i ochrona środowiska –

związane z funkcjonowaniem Zarządu Dróg i Zieleni; działu kultura i ochrona dziedzictwa 

narodowego- związane z przesunięciem środków na funkcjonowanie Suwalskiego Ośrodka 

Kultury, Muzeum Okręgowego (300 lat Suwałk); działu kultura fizyczna – związane  

z funkcjonowaniem placówki oświatowej (SP 11).  

    

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 4 radnych  

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 3 radnych 

   

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta 

na 2020 r. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Ad pkt. 17 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2020-2040.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 30 do protokołu.    
 

 Skarbnik W. Stelmach, zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej wynikają ze zmian 

w budżecie miasta na 2020 rok oraz związane są z urealnieniem wykonania dochodów i wydatków 

budżetu miasta za 2019 rok na podstawie sporządzonych sprawozdań rocznych, oraz polegają na 
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urealnieniu limitów wydatków przedsięwzięcia pn. Poprawa jakości systemu transportu 

publicznego w mieście Suwałki –III etap.    

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 4 radnych  

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 3 radnych 

  

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2020-2040.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

                 

Ad pkt. 18                           

Wolne wnioski.  

 

1. Przewodniczący Komisji A. Turowski poinformował, że wpłynęło pismo Prezydenta 

Miasta wraz z analizą finansową, dotyczące funkcjonowania pływalni przy Ośrodku Sportu 

i Rekreacji w Suwałkach, Aquaparku oraz pływalni działającej przy Szkole Podstawowej 

Nr 10 w Suwałkach.   

– Pismo stanowi załącznik nr 32 do protokołu.  

 

Prezydent Cz. Renkiewicz, omówił ww. pismo, w którym przedstawione jest 

funkcjonowanie i koszty utrzymania wszystkich pływalni w mieście Suwałki. Prezydent 

przedstawił propozycję, aby po przeprowadzeniu remontu zaplecza basenu przy S.P.  

Nr 10, przekazać komuś do prowadzenia za symboliczną złotówkę, ponosząc jednak koszty 

jego funkcjonowania.  

Radny S. Cimochowski, zapytał czy miasto może zwolnić z opłat czynszowych 

podmioty, które w chwili obecnej nie mają możliwości zarabiania, a są w zasobach 

miejskich?  

Radna A. Ruszewska poinformowała, że do niej również dzwonią przedsiębiorcy  

i pytają, czekają na lokalne informacje od prezydenta. Radna poprosiła o poinformowanie 

i uspokojenie opinii publicznej między innymi małych lokalnych przedsiębiorców, czy będą 

mogli liczyć na pomoc finansową ze strony miasta. 

Prezydent Cz. Renkiewicz, na chwilę obecną miasto czeka na decyzje premiera, 

samorząd nie jest w stanie przyjąć żadnych kompleksowych rozwiązań, które będą 

wychodziły naprzeciw takiej sytuacji gospodarczej. Miasto może podejść do każdej sytuacji 

rozpatrując ją indywidualnie.  

Radny S. Cimochowski stwierdził, że może warto byłoby wstrzymać się  

z nowymi przetargami na inwestycje.  

Radny B. Bezdziecki dodał, że jest to słuszna uwaga i należałoby wstrzymać się  

 z nowymi wydatkami i stworzyć rezerwę na wsparcie różnych placówek np. szpitali czy 

służby zdrowia.  Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że miasto posiada środki  

w budżecie na zarządzanie kryzysowe, które zostaną uruchomione w kwocie 276 tys. zł. dla 

Szpitala Zespolonego w Suwałkach na zakup sprzętu. Miasto przekazało Wojewódzkiemu 

Zespołowi Kryzysowemu w Białymstoku zbiorczą informację o potrzebach suwalskich 

placówek służby zdrowia. Wojewoda przekazał to zestawienie do Ministerstwa Zdrowia.  

Radny S. Sieczkowski zapytał, jakie były potrzeby skierowane do miasta i na co ta 

pomoc w kwocie 276 tys. zł., będzie przeznaczona? Prezydent Cz. Renkiewicz 

odpowiedział, że w tym zestawianiu jest wykaz sprzętu (bez respiratorów) np. aparat do 
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fumigacji tj. do oczyszczania powietrza i usg, które współpracuje tracheotomią, chodzi  

o wspomaganie oddychania.  

Radny A. Turowski, czy jest znana liczba respiratorów w szpitalu w Suwałkach? 

Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że z tego, co wiadomo to kilkanaście.   

Radna A. Ruszewska poinformowała, że p. Piotr Rydzewski wystosował do Pana 

Prezydenta apel o odwołanie sesji Rady Miejskiej.  

   
2. Przewodniczący Komisji A. Turowski poinformował również, że wpłynęło pismo 

Prezydenta Miasta z prośbą o wydelegowanie jednego przedstawiciela Komisji do prac  

w charakterze członka zespołów w obszarze „Gospodarka lokalna” i obszaru 

„Przestrzeń”, w celu przygotowania i opracowania dokumentu pn. „Strategia 

Zrównoważonego Rozwoju Miasta Suwałki do roku 2030”. 

– Pismo stanowi załącznik nr 33 do protokołu.    
 

Zostali wybrani następujący przedstawiciele komisji: radny S. Sieczkowski i radny  

A. Turowski. 
 

Przewodniczący Komisji podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie 

komisji. 

 

Na tym protokół zakończono.    
 

 
      Przewodniczący                                  

Komisji Finansowo – Budżetowej         

Rady Miejskiej w Suwałkach 

               Andrzej Turowski 

 

Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 
     Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


